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Vážení spoluobčané,
máme za sebou volby do zastupitelstva městského obvodu pro 
období 2022 – 2026. Svou účastí a svými hlasy jste dali naje-
vo, že nastavená cesta rozvoje Polanky je správná a je potřeba  
v ní pokračovat. Vítězem voleb se tak stalo Sdružení nezávis-
lých kandidátů Polanka nad Odrou s 9 mandáty. Sousedé získali 
3 mandáty, ODS 2 mandáty a KDU-ČSL 1 mandát. Zastupite-
lé pak 19.10.2022 na svém ustavujícím zastupitelstvu zvolili  
starostu, místostarostku a radu městského obvodu. Nesmírně si 
vážím vaší důvěry i důvěry zastupitelstva, kterou jste vy i zastu-
pitelé našemu sdružení i mé osobě dali. Budu se snažit společně 
s ostatními zastupiteli posunout Polanku zase o kus dál! Vždy je 
co zlepšovat a na čem pracovat společnými silami, bez ohledu 
na politickou příslušnost. 
V posledních letech se nám podařilo zajistit pro Polanku nemalé 
investice z jiných zdrojů. Stále je však zapotřebí vyvíjet tlak i 
na stavby, které nespadají přímo do naší kompetence, čímž po-
ukazuji zejména na další etapy splaškových kanalizací. Bohužel 
ani dnes nemohou všichni občané tuto základní službu využívat. 
Městský obvod se zaměří převážně na výstavbu a moderniza-
ci svých komunikací a s tím související další zvýšení dopravní 
bezpečnosti. Rovněž naše škola a školka bude vždy vyžadovat 
další investice, tak aby adekvátní prostředí mohlo být základem 
pro dostupné a moderní vzdělání pro všechny děti. V neposlední 
řadě se soustředíme na posílení komunitních vazeb, a to přede-

vším pokračováním v hledání dalších možností propojení osady 
Janové s Polankou záměrem výstavby nového společenského 
domu na této osadě, tak všeobecnou podporou aktivních Po-
lanských spolků. Všechny tyto a další plány a vize mohou být 
naplněny za předpokladu dobré spolupráce pro obec, zajištěním 
dostatečných zdrojů a shodě většiny zastupitelů. Pevně věřím, 
že najdeme shodu a posuneme naší krásnou Polanku zase o krok 
dál. I nadále Vás budeme o dění v obci pravidelně informovat ve 
zpravodaji, na webových stránkách a aplikaci.
Již příští víkend začíná advent, který přinese příjemný a poho-
dový čas. Proto jsme společně s naším spolkem zahrádkářů, 
připravili tradiční rozsvícení vánočního stromu a řemeslný jar-
mark. Po dvou letech, kdy nám tyto akce zhatila covidová opat-
ření si opět tuto již tradiční akci připomeneme. Vánoční strom 
nám tentokrát poskytl pan Nový a je opravdu velmi hezký.  
Za pomoc při převozu a postavení stromu, patří velké poděko-
vání Jirkovi Silberovi a našim hasičům. Za výzdobu pak děkuji 
dětem a učitelům z naší ZŠ a MŠ Polanka. 
Tak ten náš stromeček přijďte společně rozzářit a užít si předvá-
noční atmosféru.
Protože další číslo vyjde až po Vánocích dovolte mi popřát Vám 
klidné a pohodové prožití vánočních svátků.

Váš starosta 
Pavel Bochnia

SLOVO STAROSTY

FOTO: S. Nytra
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Vážení občané,
přinášíme Vám informace z jednání samosprávy pro volební období 
2022-2026.
Dne 19.10.2022 proběhlo ustavující zasedání zastupitelstva městského 
obvodu Polanka nad Odrou, na kterém byl zvolen starosta pan Pavel 
Bochnia, místostarostka paní Martina Šoustalová. Dalšími členy rady 
byli zvoleni pan Jiří Adamec, Ing. Vít Suder a pan Jiří Vozník.
Rada městského obvodu bude pro toto volební období pětičlenná.
Na 1. ustavujícím jednání zastupitelstva byly v souladu s ust. § 117 zá-
kona o obcích (obecní zřízení) zřízeny dva výbory, a to výbor finanční 
a výbor kontrolní. Předsedkyni finančního výboru byla zvolena paní 
Marie Krejčí, členy Ing. Iveta Hellerová a Mgr. Jiří Šlachta.
Předsedkyni kontrolního výboru byla zvolena paní Darina Slováková, 
DiS., a členy pan Kamil Havrlant a Ing. Jarmila Rappersberger.
První jednání nově zvolené rady městského obvodu proběhlo 
31.10.2022. Na tomto jednání rada městského obvodu
- pověřila starostu městského obvodu, místostarostku a člena rady pana 
Jiřího Adamce k příjímání projevu vůle, že snoubenci spolu vstupují do 
manželství u Úřadu městského obvodu Polanka nad Odrou, rovněž jim 
rada stanovila užívání závěsného znaku při významných příležitostech 
a občanských obřadech,
- zřídila komisi školskou, kulturní a sportovní při radě městského ob-
vodu, kde předsedou byl jmenován pan Martin Sýkora,

- jmenovala člena povodňové komise pana Jiřího Vozníka, neboť po-
vodňovou komisi městského obvodu tvoří rada městského obvodu,
- schválila předložený plán zimní údržby místních komunikací na úze-
mí městského obvodu Polanka nad Odrou na období od 1.11.2022 až 
31.3.2023,
- rozhodla o uzavření smlouvy o dílo, jejímž předmětem je zajiště-
ní provádění zimní údržby komunikací ve správě městského obvodu 
Polanka nad Odrou na období 1.11.2022 do 31.3.2023 se společností 
Družstvo vlastníků Polanka nad Odrou,
- rozhodla o uzavření dodatku č. 1 z důvodu vzniku víceprací a méně-
prací při realizaci stavby „Oprava chodníků, hřbitov Polanka I. etapa“ 
se zhotovitelem a to společností V.D. Stav – Ostrava s.r.o, kdy dodat-
kem se upravuje cena díla na částku 2.297.468,19 Kč bez DPH,
- rozhodla o uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo z důvodu vzniku 
méněprací při realizaci stavby „Rekonstrukce střešního pláště č.p.476“ 
se zhotovitelem Pavlem Staňkem, kdy dodatkem se upravuje cena díla 
na částku 4.357.939,60 Kč bez DPH,
- doporučila zastupitelstvu městského obvodu bezúplatné nabytí po-
zemku parc. č. 3062/1 v k.ú. Polanka nad Odrou,
- rozhodla o pronájmu podporovaného pečovatelského bytu č. 4 v 
domě č.p. 1/2a na ul. 1. května v Polance nad Odrou.
Seznam všech zvolených zastupitelů městského obvodu je v samostat-
ném článku.

Z jednání samosprávy městského obvodu Polanky nad Odrou 

Z JEDNÁNÍ RADY ZASTUPITELSTVA

Voleb do zastupitelstva městského obvodu Polanka nad Odrou konaných ve dnech 23. září a 24. září 2022 se v Polance nad Odru zúčastnilo 50,77%  
voličů. 

Výsledky komunálních voleb do Zastupitelstva městského obvodu Polanka nad Odrou

Zastupitelstvo dne 19.10.2022 na svém ustavujícím zasedání zvolilo pana Pavla Bochniu starostou městského obvodu Polanka nad Odrou pro 
období let 2022-2026.
Dále zvolilo místostarostku obvodu paní Martinu Šoustalovou a za členy Rady městského obvodu Polanka nad Odrou zvolilo pana Jiřího Adamce, 
Víta Sudera, Jiřího Vozníka. /všichni SNK Polanka nad Odrou/
Zastupitelstvo rovněž zřídilo výbor finanční a kontrolní a zvolilo jejich předsedy: výbor finanční – paní Marie Krejčí /KDU-ČSL /, výbor kontrol-
ní – paní Darina Slováková, DiS. /ODS/
Všem zvoleným zastupitelům přejeme, ať se jim práce daří v souladu s učiněným slibem, že budou pracovat ve prospěch Polanky nad Odrou  
a jejich občanů.
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 Zastupitelé městského obvodu Polanka nad Odrou

Pavel Bochnia 
starosta - SNK

Ing. Jiří Malík
zastupitel - SNK

Marie Krejčí
zastupitel - KDU-ČSL

Martina Šoustalová 
místostarostka - SNK

Ing. Iveta Hellerová
zastupitel - SNK

Kamil Havrlant
zastupitel - Sousedé

Jiří Adamec 
radní - SNK

Martin Sýkora
zastupitel - SNK

Mgr. Jíří Šlachta
zastupitel - Sousedé

Ing. Vít Suder 
radní - SNK

Pavel Prauzek
zastupitel - SNK

Ing. Jarmila 
Rappersberger 
zastupitel - ODS

Jiří Vozník 
radní - SNK

Darina Slováková, DiS.
zastupitel - ODS

Petr Tomášek
zastupitel - Sousedé

K blížícím se volbám přinášíme nejdůležitější informace:

Kdy se bude volit?
Volba prezidenta České republiky se koná v pátek 13. ledna 2023 od 14 
do 22 hodin a v sobotu 14. ledna 2023 od 8 do 14 hodin. Případné druhé 
kolo volby prezidenta České republiky se koná v pátek 27. ledna 2023 
od 14 hodin do 22 hodin a v sobotu 28. ledna 2023 od 8 do 14 hodin.
Kde se bude volit?
V Polance nad Odrou budou otevřeny 4 volební místnosti a to: 
2 místnosti v budově Úřadu městského obvodu Polanka nad Odrou,  
č. p. 330, ul. 1. května; 
1 místnost v areálu Dělnického domu č. p. 701, ul. Molákova; 
1 místnost v budově Společenského domu na Janové, č. p. 1200, ul. 
Ostravská.
Kdo může volit?
Voličem pro volbu prezidenta České republiky je státní občan České 
republiky, který alespoň druhý den volby, tj. 14. ledna 2023, dosáhl 
věku nejméně 18 let. Ve druhém kole volby může volit i státní občan 
České republiky, který alespoň druhý den druhého kola volby, tj. 28. 
ledna 2023, dosáhl věku 18 let.

VOLBY PREZIDENTA REPUBLIKY 2023
Kdy dostanete volební lístky?
Hlasovací lístky pro první kolo volby jsou distribuovány voličům nej-
později 3 dny přede dnem voleb, tj. do 10. ledna 2023. V případě, že 
dojde k jejich poškození nebo ztrátě nebo volič zjistí, že nemá k dis-
pozici všechny hlasovací lístky, je možné požádat ve volební místnosti 
okrskovou volební komisi o vydání nové kompletní sady hlasovacích 
lístků. Volič, který hlasuje na voličský průkaz, může obdržet hlasovací 
lístky na požádání ve volební místnosti. Pro případné druhé kolo voleb, 
obdrží voliči hlasovací lístky ve volební místnosti.
Jak volit mimo svůj okrsek?
Voliči, kteří chtějí volit mimo svůj okrsek, mohou požádat o vydání vo-
ličského průkazu, buď osobně na podatelně ÚMOb Polanka nad Odrou 
nejpozději do 11. ledna, 16:00 hod nebo písemně s úředně ověřeným 
podpisem s doručením nejpozději 7 dnů přede dnem volby tj. 6. ledna 
2023. Voličský průkaz bude odeslán poštou nebo si ho voliči mohou 
vyzvednout osobně nejdříve 15 dnů přede dnem voleb tj. 29. prosince 
2023.
Voličský průkaz pro druhé kolo volby prezidenta České republiky
V případě, že volič výslovně nepožádá pouze o voličský průkaz na ně-
které kolo voleb, Úřad městského obvodu Polanka nad Odrou mu vydá 
voličský průkaz pro obě kola voleb.
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Nová střecha zdobí Dům pokojného stáří
V půlce prázdnin byly zahájeny stavební práce na rekonstrukci střechy 
bytového domu na ulici Janovské, obecně známého pod názvem Dům 
pokojného stáří. Jednalo se o řemeslně náročnou stavbu, především  
s ohledem na složitost provedení detailů mansardové střechy v kombi-
naci s obloukovitými vikýři. Původní krytina z asfaltového šindele byla 
odstraněna a nahrazena ocelovým plechem antracitové barvy, který 
svým vzhledem připomíná falcovanou střešní krytinu. Samotná reali-
zace nezahrnovala jen výměnu dosluhující krytiny, ale byla především 
zaměřena na posílení tepelně izolačních vlastností celé konstrukce stře-
chy. V šikminách střešní mansardy byla provedena nadkrokevní izola-
ce, tloušťky tepelné izolace byly také navýšeny na obloucích vikýřů. 
Nová vrstva izolantu byla rovněž doplněna na podlahu půdního prosto-
ru. Další izolace byly doplňovány v místech za pozednicí. Nezbytností 
pak byla výměna plastových oken v nejvyšším podlaží objektu zasa-
ženého rekonstrukcí. Závěrem byly hlavní části fasády nově přetřeny 
odpovídajícím nátěrem v původním barevném provedení. Práce byly 
dokončeny začátkem měsíce listopadu, celkové náklady této investice 
činily 5,3 mil. Kč. Použité materiály, precizní řemeslné provedení spo-
lu s pečlivým dohledem nad samotnou realizací, by měly být zárukou 
kvality a dlouhé životnosti celého díla.                                            (RM)

Polanecký hřbitov má nové chodníky 
Koncem září byly dokončeny rozsáhlé opravy chodníků na místním hřbitově v části urnových hrobů. Staré chodníky byly vybourány a nahrazeny 
novou, esteticky zajímavou, drobnou dlažbou upnutou mezi betonové obruby. Pro sjednocení vzhledu nesouměrně umístěných hrobů byl prostor 
mezi obrubou a jednotlivými hroby vyplněn kačírkem vhodné velikosti. Po skončení stavebních prací byly upraveny travnaté plochy a v místě 
nových chodníku byly osázeny záhony hortenziemi a azalkami. Celkové náklady realizace činily 2,8 mil. Kč a byly podpořeny 50% dotací z roz-
počtu města Ostravy. V následujících letech bude městský obvod pokračovat v opravách chodníku také v dalších částech hřbitova. Cílem celé akce 
bylo zajištění bezpečného a bezbariérového přístupu k této části hřbitova, včetně pozvednutí estetického dojmu tohoto pietního místa. Posouzení, 
zda došlo k naplnění výše uvedeného záměru, necháváme na návštěvnících a pouze připojujeme pozvání jedním tajemně pravdivým arménským 
příslovím „Když se příliš raduješ, zajdi si na hřbitov, když se příliš soužíš, zajdi si tam také“                                                                           (RM) 

Ulice Sjednocení s novým povrchem
V podzimních měsících finišovaly stavební práce na opravě místní ko-
munikace ulice Sjednocení. Realizace zahrnovala opravu opěrné zdi 
podél vodního toku Polančice, sanace nevhodného podloží a krajnic,  
v místech vjezdů a svahů byly doplněny betonové obruby, došlo k výš-
kové úpravě a předláždění stávajících vjezdů, byly opraveny části deš-
ťové kanalizace a uliční vpusti. Závěrem byla provedena celoplošná po-
kládka nové asfaltové vrstvy. Naproti vodnímu toku bylo doplněno stání 
pro kontejnery na tříděný odpad. Po skončení stavebních prací proběhla 
instalace nového zónového dopravního značení, které upravuje rych-
lost na 30 km/hod., zavádí přednost zprava a upozorňuje na všeobecně 
platný zákaz stání. Díky vstřícnosti paní Vévodové, která souhlasila  
s prodejem části pozemku, mohlo být upraveno úzké místo komunikace 
na šířku potřebnou pro bezpečné míjení osobních vozidel, za to moc dě-
kujeme. Celkové náklady činily cca 3,5 mil. korun. Neustálý nárůst cen 
veškerých komodit během celého roku výrazným způsobem limituje 
objem plánovaných staveb v následujících letech. Zástupci městského 
obvodu ale aktivně hledají možnosti financování, což umožňuje v ná-
vrhu rozpočtu na příští rok počítat s dalšími rozsáhlými opravami a re-
konstrukcemi komunikací.                                                                         (RM) 
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Dne 27.09.2022 se v sále Dělnického domu uskutečnilo již druhé letoš-
ní tradiční setkání jubilantů – občanů Polanky nad Odrou, kteří v tom-
to roce slaví 70., 75. a 80. let. Starosta pan Pavel Bochnia společně s 
místostarostkou paní Martinou Šoustalovou jubilantům předali dárek v 
podobě sladkého potěšení a osobně jim pogratulovali. Všichni přítomní 
se při skleničce a společné večeři pobavili a zavzpomínali se svými 
vrstevníky na společné zážitky let minulých. 
Velké poděkování patří členkám Aktivu pro občanské záležitosti, které 
se podílejí na přípravě a také po celý rok zajišťují roznos dárkových 
balíčků oslavencům. Dále děkujeme žákům ze Základní umělecké ško-
ly, kteří obě setkání obohatili svým vystoupením pod vedením ředitele 
Mgr. Petra Kotka a také Polanským písničkářům, kteří si spolu s našimi 
jubilanty zazpívali. 

P.M.  

TRADIČNÍ SETKÁNÍ JUBILANTŮ

V roce 2023 bude spuštěn centrální registr psů, který nahradí evidenci 
psů vedenou do konce roku 2021 městem. Centrální registr psů bude 
provozovat Komora veterinárních lékařů, která v současné době na zá-
kladě pověření veterinárním zákonem spravuje databázi pasů pro psy.
Údaje do Centrální evidence psů budou zavádět veterinární lékaři nej-
později do sedmi pracovních dnů ode dne, kdy byl pes označen elek-
tronickým čipem. V Centrální evidenci psů budou zaznamenány tyto 
údaje: číslo čipu nebo tetování, pohlaví psa, číslo pasu z evidence pasů 
vedené Komorou veterinárních lékařů, jméno, příjmení a adresa trva-
lého bydliště majitele psa, údaje o podstoupených očkováních proti 
vzteklině společně s daty, kdy k nim došlo.
Nově narození psi musí být 
označeni čipem nejpozději 
do tří měsíců věku, majitelé 
starších psů již označených 
čipem budou muset svého 
psa nechat zapsat do Cent-
rální evidence při jeho nej-
bližším očkování a přeočko-
vání protivzteklině. 
A zároveň upozorňujeme 
majitelé psů, že i nadále 
trvá povinnost psa přihlá-
sit k místnímu poplatku 
v místě trvalého pobytu 
a tento poplatek i nadále 
hradit.

Po novém roce bude spuštěn 
centrální registr psů

20. 1. Pátek Obecní ples
 p. Mamulová 599 425 102        
 Ing. Metelková Dis. 599 425 103   
21. 1. Sobota Pionýrský ples - pionýrská skupina Ještěr Svinov 
 p. Planka 602 580 746 
27. 1. Pátek  
28. 1. Sobota Volejbalový ples
 p. Měchová 721 877 599  
03. 2. Pátek ZO ČZS _ Večírek zahrádkářů a chovatelů
 p. Himlarová 602 427 707  
04. 2. Sobota Myslivecký ples 
 p. Jiří Vozník 602 561 939  
10. 2. Pátek HC Polanka n.O., z.s.
 p. Tomášek 736 652 292  
11. 2. Sobota MAŠKARNÍ PLES mateřská škola Polanka n. O. 
17. 2. Pátek Rybářský spolek Polanka n.O., z.s. 
 p. Kaluža 723 578 519  
18. 2. Sobota Maškarní ples SDH Svinov
 p. Kotala 602 726 126  
24. 2. Pátek  
25. 2. Sobota Pochování basy
 p. Mohyla 605 209 003  

Plesová sezona 2023 
v Dělnickém domě

Knihovna je místem nejen pro čtení, ale také místem, kde mohou 
děti trávit svůj volný čas. Každý měsíc je pro děti připravena soutěž, 
pořádáme pro ně během roku mnoho akcí. I v letošním roce pokra-
čuje úspěšný projekt Lovci perel, podporující děti ve čtení. Pro naše 
nejmenší je realizován klub Broučci, kde se scházíme 2x za měsíc.  
Ani naši  senioři nepřijdou zkrátka. 1x měsíčně se setkáváme v klubu 
Generace, kde pořádáme debaty a představujeme knižní novinky. Chtě-
la bych poděkovat Úmob v Polanka nad Odrou a Družstvu vlastníků  
Polanka nad Odrou za finanční podporu, bez které by tyto akce nebylo 
možné realizovat.

Připravujeme:
Listopad
Lovci perel, celoroční projekt: leden až prosinec
Klub Generace, klub pro seniory: čtvrtek 24. 11. 10.00 – 11.00 hodin 
Bingo – hlavní hra, 22. 11. 16.00 - 18.00 hodin

Knihovna informuje
Prosinec
Vánoční luštění: soutěžní kvíz pro děti: 1. 12. – 23. 12.
Lovci perel, obchůdek: 1. 12. – 23. 12.
Broučci, klub pro nejmenší děti: čtvrtek 1. 12., 15. 12. od 10:00 – 11:00 
hodin 
Klub Generace, klub pro seniory: čtvrtek 22. 12. 10.00 – 11.00 hodin 

PŮJČOVNÍ DOBA KNIHOVNY
Pondělí:  13:00 – 18:00
Úterý: 08:00 – 12:00;  13:00 – 15:00
Čtvrtek: 13:00 – 18:00
Pátek:  80:00 – 12:00;    
 13:00 – 15:00
Kontakt:  e-mail: polanka@kmo.cz; tel: 599 522 454 

Bc. Karla Zábojová, knihovnice
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Vážení čtenáři,
podobně jako jiná období bylo i první čtvrtletí školního roku 2022/2023 bohaté na dramatické události. Tentokrát jsme však neřešili karanténní 
ani mimořádná hygienická opatření apod., ale mnohem příjemnější záležitosti.  V mateřské i základní škole proběhla řada atraktivních akcí, které 
zpříjemnily dětem a žákům  docházku do školy. Od Jablíčkového dne v mateřské škole přes adaptační pobyty žáků 6. ročníků až po halloweenské 
aktivity v celé škole. Zájemce o bližší informace si dovoluji pozvat k návštěvě našich webových stránek www.zspolanka.cz.
Mohlo by se zdát, že komunální volby příliš se školou nesouvisí, opak je však pravdou. Zřizovatelem školy je Městský obvod Polanka nad Odrou 
a postoj zřizovatele školy je pro rozvoj školy nesmírně důležitý. Proto bych chtěl touto formou poděkovat všem končícím zastupitelům za jejich 
podporu a všem nově (mnohdy staronově) zvoleným zastupitelům blahopřát k jejich zvolení. Pevně doufám, že spolupráce na vysoké úrovni bude 
pokračovat i nadále a povede k dalšímu zlepšování školního prostředí, aby se děti, žáci, ale i zaměstnanci v něm cítili co nejlépe.
Velké poděkování patří rodičům dětí mateřské školy nejen za jejich sponzorské dary ve výši 1 000–10 000 Kč, ale i za podání pomocné 
ruky při práci na školní zahradě. Velmi si toho vážíme.
Jelikož další uzávěrka zpravodaje bude až v lednu následujícího roku, rád bych vám všem popřál klidný a ve zdraví prožitý závěr roku 2022.

RNDr. Patrik Molitor, ředitel školy

SLOVO ŘEDITELE ŠKOLY

Od září to v MŠ opět žije. Hned na začátku školního roku proběhlo 
Otevírání školní zahrady, kdy se tatínci velice ochotně zapojili do pře-
vážení písku z pískovišť a položení nové dopravní plachty pro děti. 
Děti z předškolních tříd se zúčastnily Vítání občánků a také naši mateř-
skou školu už dvakrát navštívilo divadlo. Děti si tak mohly užít před-
stavení přímo ve školce.
V říjnu si zaměstnanci MŠ připravili pro děti a rodiče Jablíčkový den. 
Děti plnily různé jablíčkové úkoly, za které dostaly sladkou odměnu. 
Maminky soutěžily v upečení toho nejlepšího jablečného dezertu a ta-
tínci se snažili o co nejdelší slupku z jablek.

Aktuality ze školky
Všechny třídy si také užily oslavu Dušiček a Halloweenu, na kterou se 
děti i paní učitelky přestrojily do nejrůznějších masek.
V listopadu proběhlo již tradiční Uspávání broučků. Rodiče i děti 
pomohli připravit školní zahradu na nadcházející zimu, pro děti bylo 
nachystáno podzimní tvoření a celou akci zakončilo společné opékání 
buřtů.
Na závěr bychom touto cestou rádi poděkovali všem rodičům, kteří 
podpořili mateřskou školu finančním darem.

Mgr. Kateřina Vavrošová

SPORTOVNÍ ŽNĚ
Málokdo ví, že v letošním roce dosáhly nevídaného sportovního úspěchu dvě žákyně naší školy. Dvě skromná děvčata, která kromě svých kaž-
dodenních školních povinností zvládají náročný sport na vrcholové úrovni, která obětují množství svého času dojíždění na tréninky, vystoupení 
a soutěže a která se svými úspěchy nikde nechlubí.Dominika Návratová, mistryně světa a mistryně ČR v mažoretkovém sportu, mažoretka MK 
Ballerisimo Hlučín, žákyně 4. B, a Lucie Kocmanová, medailistka olympijských her a mistrovství ČR, judistka Judo Clubu Baník Ostrava, žákyně 
9. B. Zeptali jsme se dívek, co jejich sportovní kariéra obnáší.
DOMINIKA NÁVRATOVÁ, 4. B
Domčo, jaký sport děláš?
Mažoretkový sport.
Jak dlouho se tomuto sportu věnuješ? Kdo tě k němu přivedl?
Už šestým rokem. Přivedly mě k němu kámošky ze školy. Začaly jsme 
v Klimkovicích, kamarádky pak skončily a já jsem dneska už ve čtvr-
tém klubu. 
Jak se nazývá klub, jehož jsi členkou? Kolik vás v klubu je?
MK BALLERISIMO Hlučín. Tam trénuje pod vedením zkušených tre-
nérek 80 děvčat ve věku od 4 do 25 let.
Kdo tě trénuje?
Trénují mě dvě trenérky Karin Wronová a Viki Čejková.
Co k tomuto sportu potřebuješ?
Kostýmy na soutěže a vystoupení, hůlky, třásně a jazzovky, speciální 
boty.

LUCIE KOCMANOVÁ, 9. B
Lucie, jaký sport děláš? 
Já dělám judo.
Jak dlouho se tomuto sportu věnuješ?
Judu se věnuji od svých pěti let, tedy už devět let.
Kdo tě k němu přivedl?
K judu mě přivedl můj starší brácha, který judo dělal taky.
Jak se nazývá klub, jehož jsi členkou?
1. JCBO – 1. Judo Club Baník Ostrava.
Kde a jak často trénuješ?
Trénuji pětkrát týdně v Hrabůvce v Tréninkovém centru Jiřího Kaděry. 
Ovšem v týdny, kdy mám odpolední vyučování, trénink vynechávám. 
Kdo tě trénuje?
Trénuje mě pan trenér Jiří Svoboda, který osobně navštívil Japonsko, 
zemi, kde judo vzniklo. Stále závodí za klub Baník v extralize mužů.
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SPORTOVNÍ ŽNĚ
Kde a jak často trénuješ?
V Hlučíně trénuji třikrát týdně, někdy i o víkendu.
Jak se dopravuješ na tréninky?
Vozí mě rodiče. 
Co máš na mažoretkovém sportu nejraději?
Nejvíc dobrý kolektiv, tanec a tu energii.
Jsou pravidla tohoto sportu složitá?
Ano, je třeba hlídat si hodně věcí. Musím si dávat pozor na kroky, po-
lohu, kde stojím, na formace, na výhozy hůlek, rytmus, výraz ve tváři 
a tak dále. Některé prvky jsou povinné, jiné nepovinné, některé zase 
velmi obtížné. 
Je mažoretkový sport velká dřina?
Ze začátku ano, pak si člověk přivykne a přijde mu to normální.
Co je na tom sportu nejtěžší?
To, co mi nejde, takže nejobtížnější prvky, pózy a kroky. Někdy mě to 
naštve a chvíli trucuju, že se mi nedaří hned. Ale nevzdávám to, zkou-
ším to znovu a znovu, dokud mi to nejde.
Jak často jezdíš na soutěže?
Skoro každý víkend, od února do srpna. Zbytek roku se soutěže nepo-
řádají.
Ve které kategorii v současnosti jsi?
V kategorii 8 až 11 let, jsem kadetka.
Jaký je tvůj dosavadní největší úspěch?
Mám dva. Jsem mistryně ČR 2022 v sólu, mistrovství se konalo v Cho-
těboři. Jsem mistryně ČR 2022 i mistryně světa 2022 v duu. Mistrov-
ství světa se konalo v Praze, vezla jsem si tam dokonce 11 kostýmů, 
protože jsem měla připravených 11 choreografií. Zvítězily jsme s Kris-
týnou Sysalovou z Hlučína. Přivezly jsme medaili, diplom a pohár.
Tak to je teda něco! Máš v mažoretkovém sportu nějaký vzor?
Mám dva. Melanii Kalinovou, ta cvičí s třásněmi, a Niki Bilíkovou, ta 
zase s hůlkami.
Komu bys tento sport doporučila? Koho by to mohlo bavit a kdo by 
takové tempo vydržel?
Mohlo by se to líbit tomu, kdo se nebojí na sobě makat, a tomu, koho 
baví tanec a je ochotný tomu věnovat hodně času, a také komu nevadí 
neustálé cestování.
Účastnila ses v létě 
nějakého prázdni-
nového soustředění?
O letní prázdninách 
jel celý klub na tý-
denní soustředění. 
Po tvrdém tréninku 
nás čekal za odměnu 
bazén. Užily jsme si 
to.
Dodržuješ nějaký 
speciální jídelníček?
Ne, jím, co chci. 
Všechno to hned vy-
skáču.
Pomáhá ti mažoret-
kový sport nějak i v 
běžném životě?
Rozhodně mám v 
tělocviku pořád dost 
energie. Prostě mám 
větší výdrž.
Co tě v nejbližších 
dnech čeká?
Soutěže budou až v 
únoru 2023, takže 
spíše vystoupení na 
nějakých akcích pro děti a seniory. 
Moc ti děkujeme, že sis udělala čas na toto pěkné povídání, a přejeme 
ti mnoho dalších úspěchů nejen ve sportu.

Jsou pravidla tohoto sportu 
složitá?
Tak samotná pravidla příliš 
složitá nejsou, mnohem složi-
tější ale je zvládnout je tech-
nicky. Například já závodím 
v docela nízké váze a mívám 
výškově menší soupeřky, pro-
to můžu používat jen některé 
techniky.
Čím tě tento sport v životě 
obohacuje?
Já miluju sport. Dělala jsem i 
házenou a atletiku. Nejvíce mě 
baví judo, protože jsem bojov-
ný a soutěživý typ. Sport přes-
ně pro mě!
Je to jen o fyzické přípravě nebo je součástí i práce s psychikou?
V judu hraje velmi důležitou roli i psychika. Turnaj začíná už po pro-
buzení a je potřeba se plně koncentrovat a v hlavě si připravit, co chci 
při zápase dělat.
Je součástí přípravy i životospráva (strava, spánek)?
Životospráva je důležitá pro každého sportovce. Pokud se judista zú-
častňuje velkých turnajů nebo mistrovských soutěží, je důležité sledo-
vat svoji váhu. Já sama zhruba týden před turnajem zvýším fyzickou 
aktivitu, omezím trochu jídlo a piju více čisté vody.
Co je na judu nejnáročnější?
Mít dobře zvládnuté nejrůznější techniky a poté je umět provést v zápa-
se, což je někdy velmi těžké. 
Dá se judo nějakým způsobem využít i mimo sportoviště? 
Určitě jsou velmi užitečné pády, protože se dají použít i při pádu z kola 
nebo i při obyčejném zakopnutí. Dále se dá použít při sebeobraně nebo 
při šikaně. Judo totiž vzniklo jako obrana při šikaně. Pády v judu se učí 
jako první a jsou velmi důležité, protože když jeden hází, druhý musí 
umět technicky dobře spadnout.
Jak často se konají v tomto sportu závody?
Závody v judu se konají docela často, ale co se mi hodně líbí, je, že 
jsem díky turnajům navštívila už tři cizí země a mnoho míst v ČR.
Ve které kategorii závodíš?
Závodím za starší žačky v kategorii WU15.
Jakého technického stupně jsi již dosáhla? Který pásek nosíš?
Dosáhla jsem stupně 3. kyu. Kyu znamená stupeň a já nosím zelený pá-
sek. Každá zkouška na vyšší pásek obsahuje techniky v postoji, na zemi 
a japonská slovíčka, například TATAMI (žíněnka), DOJO (tělocvična), 
MIGI a HIDARI (pravá a levá).
Jaký je tvůj dosavadní největší úspěch?
V jednotlivcích 5. místo na Olympiádě dětí a mládeže v Olomouci 
2022 a na mezinárodní soutěži Český pohár Brno také 5. místo (jsou to 
„bramborové medaile“, protože 4. místo se zde neudělovalo). Za smí-
šená družstva 2. místo na Olympiádě dětí a mládeže 2022 a 3. místo na 
Mistrovství České republiky 2022 v družstvech dorostenek (což jsou o 
jeden až tři roky starší judistky).
Páni! A máš v judu nějaký svůj idol?
Určitě je to několikanásobný olympijský vítěz Lukáš Krpálek. 
Jakému typu člověka bys doporučila s judem začít?
Určitě bych ho doporučila všem a v jakémkoliv věku a při jakékoli 
postavě. Judo je výborný sport, který vám dá i mnoho do normálního 
života.
Účastnila ses nějakého prázdninového soustředění?
Ano, zúčastnila jsem se kondičního soustředění na Sportovním gymná-
ziu Dany a Emila Zátopkových a judo kempu na Malé Morávce.
Co tě v nejbližších dnech čeká?
V nejbližších dnech mě čeká Přebor České republiky družstev starších 
žaček v Brně.
Lucie, děkujeme ti za inspirativní rozhovor a přejeme další úspěchy na 
poli sportovním i mimo něj.

Kolektiv pedagogů ZŠ
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KLUBOVÝM OKÉNKEM ZPĚT
POOHLÉDNUTÍ SE ZPĚT ZA AKCEMI KLUBU 
RODIČŮ ZŠ A MŠ POLANKA NAD ODROU 
 

KR zahájil své akce ve školním 
roce 2022/2023 VÍTÁNÍM 
PRVŇÁČKŮ ve čtvrtek 1.9.2022. 
Na přivítanou děti dostaly 
balíčky obsahující bublifuk, 
skákací balónek, čokoládku a 
placku na aktovku se svou 
vlastní jmenovkou      . 

V sobotu 3.9.2022 jsme se zúčastnili spolu s dalšími sedmi 
družstvy II. ročníku Janová CUP. K zaslouženému 5.místu 

našemu týmu dopomohl i 
náš pan starosta.  

V pátek 14.10.2022 večer se více než 500 odvážlivců vydalo strašidelnou trasou 
přes temný les u Polanské cihelny. STEZKA ODVAHY vedla ze zpevněné plochy nad kinem do lesa za domov 
důchodců. Tmavou lesní cestičku zdobily svítící náramky až na samý okraj lesa, kde všichni bojácní i 
nebojácní pokračovali podél pole k Janovskému chodníčku, na kterém stál podpisový stan. Konec trasy byl 
před ZŠ, kde si všechny děti mohly opéct klobásu, kterou dostali za svůj pochod strašidelným lesem. 
Přechody přes cestu hlídali strážníci MPČR. 

Krásné počasí doprovázelo v neděli 23.10.2022 již 
druhý ročník DÝŇOVÉ SLAVNOSTI, kde si děti, jejich 
rodiče i prarodiče přišli vyřezat (buď své, nebo u 
nás zakoupené) dýně, anebo vyrobit dýňovou 
ikebanu. Setkání všech řezbářů bylo od 14,30 h. v 
areálu TJ SOKOL v Polance n./O. Dýňové masky 
nebo oranžový outfit byly odměněny dárečkem. 
Podávala se dýňová polévka a dýňové perníčky. 
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Také letos jsme uspořádali o hlavních prázdninách skautský tábor, a to 
v termínu 3.–17. července, přičemž se odehrál na totožném místě jako 
loni - tedy v údolí Peklo spadajícím pod Lipník nad Bečvou – Podho-
ří. Louka, na níž jsme měli zázemí, totiž přešla v průběhu uplynulé-
ho školního roku pod vlastnictví našeho střediska, takže volba lokace 
letošního tábora byla jasná. Vzhledem k tomu, že nebyla pro konání 
těchto akcí oproti předešlým dvěma rokům vydána zvláštní hygienická 
opatření, bylo vytváření programu méně komplikované. 
Jak už bývá zvykem, mívá tábor nějaké téma. Tím letošním byl vlastní 
fantasy příběh. Po příjezdu a rozdělení do 4 družin se děti dozvěděly, 
že každý tým představuje jednu z vesnic, jež musely uprchnout ze své-
ho původního bydliště, aby se zachránily před strašlivým nepřítelem 
Corylem z Avelonu. Místo, na němž se následující dva týdny budou 
nacházet, však už svého obyvatele má - je jím čaroděj Albus Incana. 
Prvním úkolem tedy bylo přesvědčit jej, aby vzal vesničany pod svou 
ochranu. Samozřejmě se to povedlo a odstartoval boj mezi vesnicemi 
o celkové vítězství v celotáborové hře, spočívající ve snaze postavit co 
největší obec. Z umístění ve hrách se odvíjel příjem calenů (táborové 
měny), za něž se následně dal koupit materiál na stavbu budov. Kromě 
toho byla každému dni přiřazena tajná bonusová surovina, a pokud si 
na ni tým vsadil své členy, dostal ji.
Hraní her samozřejmě nebylo to jediné, co jsme dělali. Program byl do-
plněn o činnosti související se skautingem – díky tomu se děti naučily 
(anebo si zopakovaly), jak se váže ambulanční uzel nebo dračí smyč-
ka, dále ošetření vybraných zranění či práci s mapou a buzolou. Neza-
pomněli jsme ani na poznávání přírody, které bylo zapotřebí po celou 
dobu trvání tábora, neboť družiny podle pokynů vědmy sbíraly rostliny 
na zhotovení lektvaru neviditelnosti důležitého do finální pokladové 
hry. Odvar si družiny uvařily samy v kotlících nad ohništi, která musely 
předem vykopat. Chybět nesměl ani pořádný táborový oheň, u něhož 
slavnostně odříkali slib 1 skaut a 2 světlušky. Ten se uskutečnil v sobotu 
9. 7. Ve stejný den mezi nás zavítal polanecký pan farář, aby nám přímo 
na tábořišti odsloužil mši sv. pro věřící skauty, za což mu děkujeme. A 
co by to bylo za tábor bez výletů do okolí. Navštívili jsme např. bývalý 
železniční tunel ve Slavíči či koupaliště v Lipníku n. Bečvou.
Jinak řečeno, program byl nabitý ažaž a dny rychle utíkaly, takže byl 
najednou před námi poslední den a my se museli vydat na zpáteční ces-

SKAUTSKÝ TÁBOR 2022
tu domů. V Polance následovalo rozdání zavazadel a přenesení skaut-
ských věcí do klubovny. Jelikož se po našem odchodu ještě na stejném 
místě odehrálo několik dalších táborů (od oddílu Bílí Hadi spadající 
pod naše středisko a 2 tábory od ScioŠkoly), proběhlo bourání tábořiště 
14. srpna. 
Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří nám jakoukoli formou po-
mohli s tím, aby se vůbec mohl tábor uskutečnit. Velký dík patří nejen 
vedoucím, kteří svou roli vykonávají dobrovolně a bez nároku na ja-
kýkoliv honorář, nýbrž také rodičům a kamarádům, kteří nám pomohli 
se stavěním a bouráním tábořiště. Stejně tak patří velký dík Moravsko-
slezskému kraji, jenž nás podpořil v rámci dotačního programu „Pod-
pora volnočasových aktivit pro mládež v roce 2022“, projekt „Tábory 
Skaut Polanka 2022“.
Chceš se také ty stát skautem? Navštiv jednu z našich schůzek! Schá-
zíme se v klubovně na farské zahradě. Více informací na www.skaut-
polanka.cz.
HOLKY 2.–5. třída  – Veverky – pondělí 16:30–18:00
BENJAMÍNCI (od 5 let do 1. třídy) – Tarbíci –  úterý 16:30–17:30
KLUCI a HOLKY 6.–9. třída – Medvědi –  středa 16:30–18:00
KLUCI 2.–5. třída – Křováci – čtvrtek 16:30–18:00

za skauty Vojtěch Fešar

Nový školní rok jsme zahájili náborem nových členů pořádaným v pá-
tek 2. 9. tradičně u Dělnického domu. Pro účastníky bylo přichystáno 
několik zábavných aktivit, z nichž některé vyžadovaly určitou šikov-
nost a štěstí a jiné zase zapojení mozkových závitů. Vyzkoušet si bylo 
možné např. chůzi poslepu podél provázku nebo shazování kelímků 
pomocí vody. Tentýž den jsme ještě k večeru stihli uspořádat letní kino. 
Druhý zářijový týden se už rozběhly schůzky v plné parádě. Jelikož 
se družiny značně obměnily vlivem příchodu nových členů a přestu-
py stávajících členů ke starší věkové kategorii, bylo prvním důležitým 
úkolem společné seznámení. K tomu dobře posloužila první výprava, 
která na sebe nenechala dlouho čekat a uskutečnila se 24. 9. Během 
ní jsme navštívili Gírovou v Beskydech a děti se dozvěděly téma ce-
loroční hry, letos inspirované proslulou PC hrou Minecraft. Rád bych 
dodal, že se jedná pouze o převzatý námět a náš program s hraním 
na počítači nemá nic společného, protože skauting vybízí k pravému 
opaku - dbát o přírodu, navštěvovat ji a hledat kamarády jinde než v 
online světě. Cílem hry je nasbírat za splnění všelijakých úkolů nebo 
účast na výpravách co nejvíce kostiček. Na druhou stranu pamatujeme 
i na moderní technologie, které dokážou mnohdy pomoci v krizových 
situacích. Starším skautům tak byla již minulý školní rok představena 
např. aplikace Záchranka. 
Na přelomu září a října se starší skauti vydali na putovní výpravu do 
okolí Třemešné, během níž zvládli ujít za 1 den 19 km s krosnou na zá-
dech. Přes podzimní prázdniny a státní svátek 28. října jsme vyrazili do 
Bruntálu a navštívili Venušinu sopku poblíž tohoto města nebo stezku 
Bílou Opavou při výšlapu z Karlovy Studánky směrem na Ovčárnu.  

Skautský začátek školního roku
I když byla výprava chvílemi opravdu náročná, všichni jsme ji úspěšně 
zvládli a domů se vraceli se spoustou zážitků.  
V tomto vydání zpravodaje si můžete přečíst také článek o našem let-
ním táboře, neboť nebyl, a to ne naší vinou, v minulém čísle otisknut, 
a po urgencích byl zveřejněn pouze v elektronické podobě zpravodaje. 

Vojtěch Fešar
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PODZIMNÍ DĚNÍ NA SOKOLE
V den České státnosti 28. 9. 2022 se v areálu TJ Sokol Polanka pořá-
daly neoficiální agility závody Polanská packa II. Závody byly plně 
obsazeny a celkem se zúčastnilo 80 týmů (tým = pes + jeho „vodič“). 
Týmy byly rozděleny do výkonnostních a velikostních kategorií. 
V krásný prosluněný den vše probíhalo s úsměvem a hladce. Pod ve-
dením Ivy Kozubové pomocníci z řad členů oddílů agility a florbalu od 
brzkého rána připravovali parkur i zázemí pro účastníky závodů.  Pro 
závodníky i pořadatele bylo v průběhu celého dne připraveno občers-
tvení pod patronátem Mirky Tomáškové. Z reakcí přítomných usuzu-
jeme, že si tyto závody všichni báječně užili. Velké poděkování patří i 
sponzorům: twiko.cz, Sweet Energy.cz, Nativia, Vřes Caffé, díky kte-
rým si všichni dvounozí i čtyřnozí závodníci odnesli dárečky. Pro ty 
nejlepší byly připraveny zajímavé věcné ceny. Mezi závodníky byli i 
naši členové oddílu Agility Polanka nad Odrou, kteří statečně bojovali 
a někteří si odvezli domů krásné kokardy a ceny za skvělá umístění. 
Nejlepšího bodového hodnocení z našeho oddílu dosáhla Tereza Paz-
derová.
Od r. 2019 si dne 8. října připomínáme Památný den sokolstva. Tento 
den je poctou všem členům a členkám Sokola, kteří během 160 let exis-
tence našeho spolku obětovali své životy v boji za svobodu, demokracii 
a samostatnost. 

Na sokolské louce v říjnu a listopadu měly zázemí dvě krásné akce 
Klubu rodičů. Klub rodičů připravil pro polanské děti 23. října už dru-
hý ročník Dýňových slavností, kdy se veškeré aktivity točily kolem 
oranžových podzimních plodů. Stejně jako mládež si tuto zkoušku kre-
ativity užili i dospěláci a převážná většina odcházela domů s nádherně 
vyřezanou nebo vyzdobenou lucerničkou. Ve čtvrtek 10. listopadu pak 
na sokole končil průvod tradičního Polanského světelkování.
Kulturní klub Salon u Věry nabídl na svých čtvrtečních podvečerních 
besedách povídání o staroslovienském písmu zvaném Bukvica. Dne 4. 
listopadu jsme pozvali do kina Retrostar ochotnické divadlo DIVOCH 
z Vřesiny, které sehrálo před nadšenými diváky komedii Švagřičky. 
Všichni se dobře pobavili a mnozí zjistili, že u nich doma to naštěstí 
není až tak divoké…
V průběhu roku 2022 si připomínáme počátky sokolování – od založení 
Sokola Pražského uplynulo v únoru 160 let, v červnu jsme si připo-
mněli 30 let od obnovení sokolské činnosti v Polance a konečně 17. 
listopadu 2022 to bylo přesně 110 let, kdy byla založena Tělocvičná 
jednota Sokol Polanka. Využili jsme skutečnosti, že 17.11. je státní svá-
tek a svolali jsme slavnostní setkání stávajících i bývalých členů; prošli 
jsme si staré fotografie z 30. let, zavzpomínali na slety v Praze z r. 1994, 
2000 a zamysleli jsme se nad nabídkou aktivit do budoucna. 
Výbor TJ děkuje všem aktivním členům za odvedenou práci v r. 2022, 
návštěvníkům sokolského areálu za přízeň, městskému obvodu Polan-
ka nad Odrou a sponzorům za finanční i materiální podporu. 
Přejeme všem bohatý podzim, klidné vánoční svátky a po Novém roce 
se těšíme na společná setkávání při sportovních i kulturních progra-
mech.

Výbor TJ Sokol Polanka

Třetí říjnovou sobotu náš sbor uspořádal pro veřejnost drakiádu. Letos 
se akce konala nově na poli u sběrného dvora v Polance. V tento den 
byl vítr tak velký, že někteří draci skončili na stromech nebo také jeden 
odletěl dál. Hasiči se snažili některé draky ze stromů vysvobodit, ale 
jeden zůstal uvíznut a krásně si létal ve větru do pozdních večerních 
hodin. Při této drakiádě byly vyhlášeny dvě soutěže, a to o nejhezčího 
ručně vyrobeného draka a o největšího létajícího draka. Na obě soutěže 
se děti perfektně připravily. Z 36 zúčastněných draků bylo ručně vyro-
bených šest, a to dokonale. Tito draci létali mnohdy lépe než ti kupo-
vaní. Budeme proto moc rádi, když se příště sejde vyrobených draků 
více. Co se týče druhé disciplíny, tak i velkým drakům se v oblacích da-
řilo. Po dvou hodinách pouštění draků jsme započali s vyhodnocením. 
Vyhodnotili jsme všechny kategorie a předali ceny. Každý z dalších 
zúčastněných draků dostal alespoň malou odměnu. Během celé akce 
jsme na rozdělaném ohni opékali buřty a také byla možnost si koupit 
limonádu, pivo, čaj nebo svařák. Na ukázku byla přítomným občanům 
připravena i hasičská technika. Na závěr bychom chtěli poděkovat pře-
devším firmě Rappa za poskytnutý sponzorský dar plný hraček pro děti 
a také všem zúčastněným. Věříme, že se akce líbila a těšíme se na další 
sezónu, kde si můžete přizvat i své známé. Myslíme si, že je skvělé 
pořádat tyto tradiční akce, na kterých se můžeme společně sejít a prožít 
pěkné odpoledne v Polance.

Dagmar C.

DRAKIÁDA

Úspěch RALLY jezdců v soutěžích  mistrovství  ČR historických vozi-
del a ralysprintů ČR, kde dosahovala vynikajících výsledků: 
Valašská rally - 2.místo ve třídě  D2 (do 1600 ccm) v Českém Krumlo-
vě - 1.místo v  Hustopečích - 1.místo ve Vsetíně - 1.místo a 3. absolut-
ně v historicích ze 17. startujících Rally Šumavu a Bohemii vynechali  
a soustředili se na Barumku,kterou nedokončili pro nevhodně zasa-
zený strom (buk), jenž jim v sebeobraně  poničil předek auta, takže 
odpadli z 2.místa. Rally Pačejov nedokončili pro poruchu diferenciálu  
v předposlední RZ (rychlostní zkoušce), kdy dvouminutovou ztrátu  
z 1. RZ dotáhli na 8 sec za prvním vozem jezdce Doláka z Prahy. Všich-
ni fandové věřili, že Pražáka pojezdí, ale technika rozhodla, že mistrem 
republiky se stane pan Dolák. Naše posádka tedy obsadila pro rok 2022 
v MČR historiků třetí místo, stejně jako rallysprintech. Patří ji velká 
gratulace a přejeme více štěstí v příštím roce v boji o titul mistra ČR.  
                                                                                               Kubica Dr. 

Úspěch RALLY jezdců 
z Ostravy Polanky n.O      
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Letošní rok je pro členy naší místní skupiny naplněný různorodými ak-
tivitami.
V rámci Krajského asistenčního centra pomoci Ukrajině bylo odpraco-
váno bezplatně jednou členkou 17 hodin. Pro nás je i dnes nepředsta-
vitelné, že bychom někam šli jen s igelitovou taškou a s tím, co máme 
na sobě. 
Nejvíce ,,akční“ pro naši místní skupinu ČČK je současný končící mě-
síc září.
10.9. 2022 se konal Den obce, kde jsme připravili prezentaci akcí letoš-
ního roku - valná hromada, zájezd a setkání jubilantů.
13.9. 2022 se uskutečnil autokarový zájezd za památkami města Ho-
lešova – navštívili jsme památnou synagogu, poté jsme se přesunuli 
na holešovský zámek. Po jeho prohlídce jsme pokračovali prohlídkou 
starobylé Zemanovy kovárny. Následoval oběd v restauraci ,,Panský 
pivovar“. V odpoledních hodinách jsme zavítali do podnikové prodejny 
firmy ,,Nestlé“, kde jsme si nakoupili různé sladkosti za akční ceny. 
Pak už následovala cesta do Ostravy se zastávkou v Příboru v rodném 
domě Sigmunda Freuda (viz foto před bustou S. Freuda).

Činnost místní skupiny ČČK Polanka n. O. v roce 2022
Poslední den tohoto měsíce 30.9. 2022 se scházíme na již tradičním 
,,setkání jubilantů“ místní skupiny ČČK. Přivítali jsme mezi námi 
vzácné hosty a to starostu Městského obvodu Polanka nad Odrou, pana 
Pavla Bochniu a ředitelku Oblastního spolku ČČK Ostrava, paní Alž-
bětu Hrabovskou. Na úvod jsme viděli malou 
,,Lightshow“ manželů Najmanových. Pak se slova ujal pan starosta a 
paní ředitelka. Přítomným jubilantům byly předány kytičky s přáním 
zdraví a pohody do dalších dnů
(viz foto). 

V rámci spolku zahrádkářů jsme opět pro naše členy připravili v mě-
síci září zajímavý výlet do blízkého okolí. Tentokrát jsme zamířili do 
muzea Slezský venkov, které se nachází v obci Holasovice. Muzeum 
vzniklo v roce 2011 v areálu bývalého velkostatku a ve třech objektech 
nabízí expozici dobového bydlení, zemědělských strojů a kovárny. Čle-
nové občanského sdružení Slezský venkov pro nás připravili komen-
tované prohlídky s individuálními výklady ze života slezské vesnice 
do poloviny 20. století. Vyprávění s prohlídkou exponátů bylo natolik 
zajímavé a poutavé, že mnozí z nás se ve svých vzpomínkách vrátili na 
malý okamžik do dětství. 
Po společném obědě v Kravařích jsme navštívili rodinný statek U Ve-
verků v Bohuslavicích. Již devátá generace Veverků, hospodařící na 105 
hektarech převážně vlastní půdy, pokračuje v rodin-
né tradici. Pěstují především česnek, kmín, mák, ci-
buli aj., nabízí k prodeji své výrobky, které se pyšní 
označením  Opavské Slezsko, regionální produkt. 
Pan Veverka se svým synem nám například ukázali 
halu se stroji na třídění a zpracování česneku. Na 
závěr komentované prohlídky jsme mohli prostřed-
nictvím rodinné video projekce nahlédnout do his-
torie rodu Veverků a jejich současného podnikání. 
Dále pro nás byla připravena ochutnávka produktů s 
možností zakoupení výrobků v jejich prodejně.  Po-
sezení u kávičky jsme zakončili ve městě Hlučíně. 
Jednodenní výlet se jako vždy vydařil. 

Slezský venkov-ohlédnutí / Pozvánka na adventní rozjímání
Cestou zpět, byť nebyla dlouhá, jsme nezaháleli a dali se do přípravy 
vánoční výstavy „S Čerty nejsou žerty“. Součástí výstavky bude tra-
diční řemeslný jarmark s možností zakoupení drobných dárečků. Děti 
si mohou v tvůrčí dílničce nazdobit perníčky a vyzkoušet malování vá-
nočních ozdob. Posezení s přáteli tradičně zajistíme v naší kavárničce  
v 1. patře Dělnického domu. 

KDY?  Sobota         26.11.2022    v době       9.00- 19.00 hod
 Neděle         27.11.2022    v době       9.00- 14.00 hod
KDE?  Dělnický dům, Ostrava-Polanka n/Odrou
Věříme, že účast bude hojná, jako v minulých letech. Těšíme se na Vás.

 Polanští zahrádkáři



POLANSKÝ ZPRAVODAJ - 12

A byla to druhá letošní chovatelská a společenská akce o r g a n i z o v a -
ných chovatelů drobného zvířectva v Polance nad Odrou pro širokou 
veřejnost. Pro zajímavost z historie naší činností – 3.- 4.října 1992 
uspořádala Základní organizace Polanky soutěžní Okresní výstavu 
drobného zvířectva včetně vystavovatelů z Polska – Katovic Kostuch-
nie.
Ta letošní Okresní výstava drobného domácího zvířectva v areálu cho-
vatelů, naproti bývalé restaurace U DLUHOŠU, proběhla  ve dnech 22. 
– 23.října. Stavění klecí a příprava areálu výstaviště začala již ve středu 
19. října, ve čtvrtek pak nastala přejímka a zaklecování zvířat, pátek 
posuzování a hodnocení zvířat bez přítomnosti veřejností. Byla však 
umožněná návštěva a prohlídka zvířat s odborným výkladem našich 
členek pí. Lenky Neuvirtové a Kateřiny Návratové dětem naší základní 
školy v Polance za doprovodu jejich učitelů.
V sobotu a v neděli byla výstava pro veřejnost otevřena vždy od 8 hod. 
Zvířata i návštěvníci byli chráněni před nepřízní počasí stanovými pří-
střešky, zapůjčenými Obecním úřadem, který zabezpečil i jejich stavbu.
Zpestřením bylo vystoupení dechové hudby “Malá muzika Adamce Ji-
říka“ se dvěma zpěvačkami, jen škoda nepřízně počasí, které odradilo 
více návštěvníků.
Bylo možno ochutnat výborné speciality a občerstvení, které zajistily 
naše členky Lenka Houžvová, Kateřina Návratová, Lenka Neuvirtová a 
kolektiv. Bohatá tombola, o kterou byl velký zájem hlavně mezi dětmi, 
byla vyprodaná již v sobotu.
Květinovou výzdobu zajistil Dům Atlas paní Lenky Samkové. I přes 
nepřízeň počasí, hlavně v sobotu, naši výstavu navštívilo 210 platících 

Okresní výstava po třiceti letech opět v Polance nad Odrou
návštěvníků, děti měly vstup zdarma.
Vystaveno bylo 197 králíků, 75 holubů a 24 voliér drůbeže (2 husy, 10 
kachen a 51 slepic a kohoutů) od 56 vystavovatelů. 
Uděleno bylo 13 Pohárů a 25 Čestných cen, které převzali chovatelé  
a zástupci organizací od starosty městského obvodu pana Pavla Bochni.
V soutěži základních organizací byla nejúspěšnější ZO Klimkovice, 
Polanka se umístila na druhém místě a třetí byla ZO Krásné Pole. Sou-
těžilo nejlépe 10 hodnocených králíků, 5 ks drůbeže a 5 ks holubů. 
Nejlepší z Polanky byli v expozicí králíků Ing. Miloš Sýkora na pleme-
na Burgundské a Činčila Velká, Jiří Grepl na Belgického obra a Lenka 
Houžvová na Českého Albína.                U drůbeže pak Petr Návrat na 
husu Štambajskou a kachnu Indický běžec, u holubů zase Drahomír 
Neuwirth na Ostravskou bagdetu.
Poděkování patří naším sponzorům, díky kterým bylo možno vytvo-
řit katalog s hodnocením zvířat, kontakty na vystavovatele a sponzory.  
O katalogy byl nečekaně velký zájem a byly brzy vyprodány.
A ještě jedna informace ze zákulisí. Králík, který si „odskočil“ při po-
suzování (asi si myslel na svobodu), se po týdnu putování mimo cho-
vatelský areál našel díky Městské policii, která ho odvezla do útulku  
v Třebovicích, odkud byl předán chovateli.
A budoucnost příští Okresní výstavy? Je ještě krátká doba od letošní, 
ale ta letošní si myslím, že byla úspěšná, takže asi v roce 2023 budeme 
mít v Polance opět Krmášovou výstavu na Annu a Okresní výstavu  
v říjnu.
Děkujeme všem, že nás přišli podpořit a zachovali nám svou přízeň.

Za ZO ČSCH Polanka Václav Andla - jednatel   

Během letošního roku byla nakladatelstvím Mo-
nument vydaná první kniha mladé autorky Natálie 
Mihulové. Pochází z Polanky, kde navštěvovala 
základní školu, následně pokračovala na Matičním 
gymnáziu v Ostravě. Pro vysokoškolské studia si 
vybrala Masarykovou univerzitu v Brně, kde do-
končila obor dějiny umění a nyní zde třetím rokem 
studuje na právnické fakultě. Obálka knihy je dílem 
kamarádky Veroniky Vohralíkové, motiv pochází z 
Polanského Poodří. Na položenou otázku, co nám 
sama autorka ke knize poví, se jen potutelně, ale 
moc krásně usmála, tak nám bohužel musí stačit jen 
její autorský úvod z knihy.
…hrdiny příběhu jsou dva mladí lidé s velkými plá-
ny, ovšem hledající sami sebe. Každý jde svou ces-
tou, potýká se s vlastními problémy, a i když mají 
hodně společného, velké věci je oddělují. Přesto se 
Míša s Danem navzájem doprovázejí, a to ať jsou 
kdekoli. Děj se odehrává ve dvou liniích, které se 
proplétají a vyvolávají ve čtenáři řadu otázek....

Mosty – Natálie Mihulová
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A právě tento hrad byl jedním ze dvou cílů jednodenního zájezdu, který 
pořádala DTJ, z. s., pro své členy a jejich rodinné příslušníky, případ-
ně další zájemce o zhlédnutí této nádherně zrekonstruované jedné z 
nejnavštěvovanějších památek Olomouckého kraje. Plánovaná komen-
tovaná prohlídka hradu začala v devět hodin a trvala 60 minut, během 
nichž jsme si vyslechli historii hradu a prošli i místa, která jsou při 
individuální prohlídce nepřístupná. 
Na hradě probíhala od roku 2017 do podzimu 2020 rekonstrukce celého 
hradního jádra. Jejím cílem bylo statické zajištění zdiva, zpřístupnění 
paláce pomocí lávek a jeho zastřešení pískovaným sklem. Po náročné a 
nákladné rekonstrukci se v srpnu 2020 znovu otevřel renesanční palác. 
Díky této stavební úpravě vznikl pro návštěvníky nový prohlídkový 
okruh, který nám nabídl mimo jiné i výhled na údolí Moravské brány. 
Díky ocelovým lávkám je propojen vnitřní i vnější prostor hradu. Pa-
lác je vybaven pracemi z dílen uměleckých kovářů, ale i informačními 
panely, které popisují historii hradu. Mnozí z nás, kteří na Helfštýně již 
delší dobu nebyli, byli příjemně překvapeni jeho současným vzhledem.
Po obědě v Hranicích na Moravě jsme se přesunuli do lázeňského měs-

tečka Teplice nad Bečvou. Přijeli jsme tam sice v dešti, ale od pro-
moknutí nás zachránily Zbrašovské aragonitové jeskyně, jejichž ko-
mentovaná prohlídka byla náplní druhé poloviny zářijového dne. Jde 
o jedinečný jeskynní systém evropského významu vzniklý současným 
působením atmosférických vod a teplých minerálních vod vystupují-
cích z velkých hloubek ve vápencích. Unikátní výzdoba je tvořena mi-
nerálem aragonit, dále jsme mohli vidět raftové stalagmity a kulovité 
sintrové povlaky připomínající koblihy. Nejnižší úrovně jeskyní jsou 
trvale zaplněny plynem oxidem uhličitým. Jsou nejteplejšími jeskyně-
mi v celé České republice s celoroční stálou teplotou 14,5 °C. Prohlídka 
byla velmi působivá.
Po téměř hodinu a půl trvající prohlídce jsme vyšli již do sluncem pro-
svíceného lázeňského parku. A pak přišla chvíle na kávičku a zákusek 
a zpáteční procházku k zastávce autobusu. Zájezd se i přes vcelku ne-
příznivé počasí, vydařil a my touto cestou děkujeme MO Polanka nad 
Odrou za finanční příspěvek, díky kterému mohl být uskutečněn.

Ivana Olšáková

Helfštýn – jeden z nejrozsáhlejších hradů ve střední Evropě

24. 12. 2022 od 20:15 –  „PŮLNOČNÍ“ (S tradičním zpěvem koled)
25. 12. 2022 od  8:45  –  BOŽÍ HOD VÁNOČNÍ – Narození Páně
31. 12. 2022 od 15:00  –  PODĚKOVÁNÍ ZA BOŽÍ OCHRANU 
A VEDENÍ  se vzpomínkou na zemřelé v kalendářním roce  2022)
8. 1. 2023 od 8:45  – KŘEST PÁNĚ (význam svátosti křtu)
1. 1. 2023 od 15:00   –  NOVOROČNÍ - Požehnání do nového roku                                                         
(Koná se v Husově sboru ve Svinově!!!)

POZDRAV A PŘÁNÍ K VÁNOCŮM A DO NOVÉHO ROKU
Vážení spoluobčané, milí čtenáři, každý z nás vnímá, že kalendářní rok 
2022 se chýlí pomalu ke konci. Tento přechod však máme usnadněn 
radostnou zvěstí o narození Božího Syna, kdy prožíváme zvláštní Boží 
i lidskou blízkost. Vánoční svátky tak k nostalgii přidávají opravdovou 
radost, vděčnost a silné pocity vzájemnosti. 
Nelze přehlédnout, že pro většinu z nás jde ovšem o dobu hektickou, 
ačkoli adventní příprava má být o pokojném ztišení se. Tento rok byl 
výjimečný už ani ne covidovým onemocněním, ale agresí Ruska na 
Ukrajinu a  vším, co s válkou souvisí. Otevřela se problematika uprchlí-
ků, navýšení cen určitých komodit a s tím obavy a nejistota, co nás čeká 
a jak to bude dál. Právě v těchto zkouškách jsme si asi uvědomili, jak 
je dobře, že máme opravdové přátele, určitý standard a spoustu toho, za 
co je možno taky poděkovat.

VÁNOČNÍ BOHOSLUŽBY V HUSOVĚ SBORU
Vánoční příběh není z těch biblických výjimkou, a proto neodpovídá 
na naše otázky tak, jak bychom si představovali. Znovu a znovu však 
ujišťuje, že Bůh, Stvořitel a Cíl všeho, je láska. Miluje nás a tajemným 
způsobem prožívá všechno s námi. Naše životy a životy našich blíz-
kých jsou velmi křehké, ale současně jsme všichni v dobrých rukou 
Božích. Kéž nás toto vědomí posiluje v čase svátečním i všedním! 
Dovolte mi ještě poděkovat spolupracovníkům a dobrodincům, kteří v 
tomto roce obětavě a s láskou pečovali o Husův sbor, aby byl příchozím 
i nadále důstojným místem pro modlitební a kulturní setkávání. 

Přeji všem lidem dobré vůle pokojné a radostné Vánoce 
a vyprošuji Boží ochranu a požehnání!

Tomáš Chytil, biskup olomoucký

Římskokatolická farnost Polanka nad Odrou a místní organizace KDU 
- ČSL Polanka n. O. zvou všechny občany do kostela sv. Anny  dne 
7.1.2023 v 15 hod. na Novoroční koncert.
Vystoupí komorní orchestr Lidové konzervatoře Ostrava. 
Vstupné je dobrovolné.

Pozvánka na koncert
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torem elitních stíhačů z programu Top Gun, které má připravit na úkol, 
jenž spadá do kategorie Mission Imposssible !!!
Začátek v 17 a 19 hodin      
(délka 106 + 131min., vstupné 100,-Kč)
!!! RETROSTAR SLAVÍ 10 LET – SVAŘÁK ZDARMA !!!

Úterý 20.12. 
Největší dar      
mládeži přístupno
V dávných dobách ovládali naši zemi pohanští bohové a bohyně. Nejen 
na Valašsku dobře známý bůh Radegast, ale plno jiných – dobrých... 
i zlých, laskavých i hašteřivých, veselých i vážných. To jsou hrdino-
vé pohádky Největší dar. A kromě nich také svérázní obyvatelé malé 
valašské vísky. Jak to dopadne, když se bohové začnou plést do života 
lidem a lidé do života bohům? Zvítězí Morena, bohyně zimy, která na 
zemi přinese věčný led a mráz, nebo ji přemohou bohyně jara, léta a 
podzimu? Dozví se nejvyšší bůh Svarožic o Morenině řádění včas a 
vrátí koloběh čtyř ročních období do rovnováhy? To všechno jsou otáz-
ky, na které vám přinese odpověď pohádka Největší dar. 
Začátek v 18hodin                           
(délka 100 min.,vstupné 100,- Kč) 

PROGRAM 
KINA RETROSTAR  

Prosinec 2022
Sobota 03.12.
HEBLO + Slávek Janoušek
– KONCERT !!!
Dvojkoncert funk Folkové kapely HEBLO a folkové legendy Slávka 
Janouška s kapelou. Každá formace zahraje své „pecky všecky“ a na-
konec si střihnou něco společně
Začátek v 18 hodin      
(200,- Kč)
PŘEDPRODEJ WWW.HEBLO.CZ  A HOSPODA U FRIEDLŮ

Úterý 06.12.
Il Boemo       
nevhodné mládeži do 12 let
Historický velkofilm je inspirovaný skutečným příběhem jednoho z 
nejvyhledávanějších hudebních skladatelů druhé poloviny 18. století – 
Josefa Myslivečka. Zavede diváka do slunné Itálie, kde Mysliveček žil, 
tvořil, stal se legendou, ale také zemřel v zapomnění.
Začátek v 18 hodin       
(délka 140 min.,vstupné 50/100,- Kč)
PRO SENIORY UVEDEME FILM ZA SNÍŽENÉ VSTUPNÉ

Úterý 13.12
Top Gun + Top Gun: Maverick
- DVOJPROGRAM !!! 
Kino RETROSTAR slaví 10 let a připravilo pro své fanoušky exklu-
zivní DVOJPROGRAM filmové legendy Top Gun s neodaletelným 
Tomem Cruisem v hlavní roli. Nejprve si zavzpomínáme na rok 1986, 
kdy se odvážný letec Pete „Maverick“ Mitchellzačíná stávat nejlepším 
z nejlepších. Je vyslán na pětitýdenní kurz do kalifornského Miramaru 
na školu pro elitní vojenské piloty, které se říká Top Gun… V přestávce 
si pak všichni nalejeme svařák a přeneseme se do současnosti… Ma-
verick stále k smrti rád pilotuje stíhačky. Dokonce tak, že se už přes 
třicet let úspěšně brání povýšení, protože to by ho z kokpitu vyhnalo do 
vyhřáté kanceláře. Jako bravurní pilot dostane nabídku stát se instruk-
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Aplikace, která Ostravanům poradí, jak na odpady
Odpadová společnost OZO Ostrava vytvořila aplikaci pro mobilní 
telefony, která Ostravanům pomáhá rychle se dostat k informacím  
o odpadovém hospodářství ve městě. Apka je ke stažení na webu fir-
my.
„Nová OZO apka přispěje k lepší informovanosti občanů o odpa-
dovém hospodářství v Ostravě. Je určena běžnému obyvateli města, 
který potřebuje bleskově a pomocí mobilu vyřešit problém spojený s 
odpady a co nejrychleji najít potřebné informace. Naše mobilní apli-
kace, jejímž úkolem je usnadnit orientaci ve službách poskytovaných 
OZO Ostrava, obsahuje osm sekcí vygenerovaných na základě nej-
častějších dotazů a vyhledávání na našem firemním webu,“ vysvět-
luje Vladimíra Karasová z OZO Ostrava a dodává, že jde o aplikaci 
zacílenou na potřeby občanů, nikoliv firem. 
V sekci Sběrné dvory Ostravané naleznou veškeré informace o sběr-
ných dvorech, jejich rozmístění a provozní době, včetně poskytova-
ných služeb a upřesnění, co vše je zde přijímáno bezplatně a co za 
poplatek. „Na webových stránkách OZO Ostrava patří sběrné dvory 
k nejvyhledávanějším tématům. Prostřednictvím apky se lze k těmto 
informacím dostat rychleji než na webu,“ poznamenává Vladimíra 
Karasová s tím, že stejně dobře se lze v aplikaci orientovat také v sek-
ci Svoz bioodpadu.Ta obsahuje údaje o termínech svozu v různých 
částech města. „V Ostravě totiž zimní svoz bioodpadu probíhá jed-
nou za čtyři týdny, v létě jednou za dva. A přechod ze zimního režimu 
na letní občas bývá pro lidi matoucí. Apka přitom nabízí přehledný 
kalendář na několik měsíců dopředu,“ zní upřesnění.
Další sekce aplikace, tentokrát s názvem Kam s ním, obsahuje obec-
né návody, kam který odpad patří. Z této části se lze prokliknout i do 
jinak samostatné sekce Hledej kontejner, kde jsou data o rozmístění 
kontejnerů na separaci v Ostravě. „Zatím zde lze najít info o kontej-
nerech na plast, papír, sklo a elektroodpad, brzy ale přibudou také 
kontejnery na kuchyňské oleje a textil. Ty sice OZO neobsluhuje, ale 
jde nám o to, aby naše aplikace přinášela občanům Ostravy ucelené 

informace,“ pokračuje Vladimíra Karasová a obrací pozornost k další 
sekci aplikace. Tou je Prodej kompostu a substrátu s informacemi  
o provozní době kompostárny a rovněž o baleném substrátu prodáva-
ném ve sběrných dvorech. V sekci Reuse centrum Ostrava se zájemci 
dozvědí, co vše reuse centrum přijímá a jaká je jeho otevírací doba, 
a po prokliknutí na E-shop zjistí vše o komerčních službách OZO 
Ostrava pro občany. Zde je možno si nezávazně zkalkulovat cenu 
vybrané služby, případně si ji rovnou objednat. Kontakty samozřejmě 
obsahují veškerá základní spojení na OZO Ostrava, včetně prokliku 
na webové stránky této odpadové společnosti. 
Nová aplikace je k stažení pouze na webu ozoostrava.cz. Po kliknutí 
na ikonu v záhlaví stránky bude uživateli nabídnuta možnost uložení 
aplikace na plochu mobilního telefonu. „Doufáme, že se nová OZO 
apka bude uživatelům líbit a urychlí jim nalezení potřebných infor-
mací,“ dodává Vladimíra Karasová.
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Bohaté občerstvení , pohodová atmosféra zajištěna
Pořadatel Městský obvod Polanka nad Odrou a Polanečtí zahrádkáři 

Program sobota:
9 :00 - 19.00 

Vánoční výstava - řemeslný jarmark  

26 . l istopadu 2022

rozsvícení 
vánočního stromu

V AREÁLU DĚLNICKÉHO DOMU V PolanCE nad Odrou 

 
- VÁNOČNí Výstava (S čerty nejsou žerty)

9 :00 - 14.00 - VÁNOČNí Výstava (S čerty nejsou žerty)

16 : 15
17:00 

17: 10  

- Zahájení a vystoupení žáků ZŠ a MŠ POLANKY
- Rozsvícení vánočního stromu

- Vystoupení písničkářky Markéty Sýkorové z Olomouce
Program neděle:


